
Protokół Nr 43/2020 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, 

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki, 

Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 14 grudnia 2020 r. 

 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata  

  2021- 2036 oraz projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gołdap na 2021 rok  

  - wypracowanie  poprawek. 

4. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2020– 2036; 

2) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2020 roku; 

3) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy  

      w Rodzinie w Gminie Gołdap na lata 2021 – 2025; 

4) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

 Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Gołdap na rok 2021; 

5) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Gołdap; 

6) przyjęcia Raportu z wykonania „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Gołdap na lata 2018-2021  

      z perspektywą na lata 2022-2025” za lata 2018-2019; 

7) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na wschód od ulicy Stadionowej  

  w Gołdapi; 

8) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021 – 2036; 

9) uchwalenia budżetu Gminy Gołdap na 2021 rok; 

10) ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020. 

11) rozpatrzenia petycji z dnia 24 września 2020 r. 

5. Wyrażenia stanowiska w sprawie budowy międzynarodowej linii kolejowej Rail Baltica. 

6. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich  Janina Pietrewicz. Powitała 

członków komisji, pracowników Urzędu i przybyłych gości. 

 

Do pkt 2  

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz przedstawiła porządek posiedzenia.  

 Członek Komisji Zbigniew Makarewicz zgłosił wniosek formalny w sprawie zmiany porządku posiedzenia 

poprzez dodanie w pkt 4 podpunktu 11) projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 24 września  

2020 r.  

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie zgłoszony wniosek formalny.  

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za.  

 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie porządek posiedzenia po zmianach  

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za.  

 

Do pkt 3 

Dołączył radny Zdzisław Janczuk. 



Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021-2036 oraz projekt uchwały 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gołdap na 2021 rok - wypracowanie poprawek. 

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że wg radnego przedstawiane w ostatnim czasie uchwały budżetowe 

budzą wątpliwości. Zapytał, skąd wzięły się rozbieżności w uchwałach budżetowych.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że budżet został pozytywnie zaopiniowany przez Regionalną 

Izbę Obrachunkową. Na ostatnim spotkaniu z radnymi budżet był omawiany szczegółowo. 

 

Do pkt 4 

 1) i 2) 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2020– 2036 oraz projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Gminy Gołdap w 2020 roku. 

 

 Skarbnik Gminy Edyta Białek powiedziała, że w rozdziale 60016 „Drogi publiczne gminne” na wniosek 

Kierownika Wydziału WIK zwiększa się plan dochodów o kwotę 2.411,05 zł . Jest to dochód za sprzedaż drewna 

z wycinki drzew przy drogach i na terenach gminnych. W rozdziale 75801 „Część oświatowa subwencji ogólnej 

dla jednostek samorządu terytorialnego” zgodnie z pismem z dnia 28 listopada 2020 roku oraz zgodnie z pismem 

z dnia 12 listopada 2020 roku Ministerstwa Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej, zwiększa się plan 

dochodów o kwotę 37.482,00 zł z przeznaczeniem na 10.000,00 zł dofinansowanie doposażenia publicznych 

szkół i placówek prowadzonych przez jednostki samorządu terytorialnego w zakresie nowych pomieszczeń  

do nauki pozyskanych w wyniku adaptacji oraz 27.482,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów 

związanych z wypłatą odpraw dla zwalnianych nauczycieli w szkołach i placówkach oświatowych. Są to środki 

z rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej. W rozdziale 85295 „Pozostała działalność" dostosowuje się plan 

dochodów do klasyfikacji budżetowej. W rozdziale 90015„Oświetlenie ulic, placów i dróg" na wniosek 

Kierownika Wydziału WIK zwiększa się plan dochodów o kwotę 7.078,56 zł. Środki uzyskano z ubezpieczenia 

za uszkodzone mienie - słup oświetlenia parkowego w Parku Miejskim oraz zwrot za energię elektryczną  

za udostępnienie energii dla stoiska z lodami w Parku Miejskim. W rozdziale 90095 „Pozostała działalność”  

na wniosek Kierownika Wydziału WIK zwiększa się plan dochodów o kwotę 6.083,30 zł. Dochód osiągnięty  

z ubezpieczenia za uszkodzone mienie za słup ogłoszeniowy przy Placu Zwycięstwa oraz dochód osiągnięty  

z toalet automatycznych przy Tężniach i Placu Zwycięstwa. Plan dochodów zwiększa się per saldo o kwotę 

53.054,91 zł. Zmiany w planie wydatków. W rozdziale 60016 „Drogi publiczne gminne” na wniosek kierownika 

Wydziału WIK zwiększa się plan wydatków o kwotę 2.411,05 zł z przeznaczeniem na wykonanie nasadzeń 

zastępczych w zamian za wycinkę drzew na terenach gminnych oraz na pielęgnację odsadzonych drzew. źródłem 

pokrycia są środki uzyskane z wycinki drzew. W rozdziale 60017 „Drogi wewnętrzne” na wniosek kierownika 

Wydziału WIK zwiększa się plan wydatków o kwotę 25.200,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadania 

inwestycyjnego "System parkingowy na parkingu miejskim przy Placu Zwycięstwa". Są to brakujące środki  

do rozstrzygnięcia przetargu- najkorzystniejszej oferty. Źródłem pokrycia są środki z "Napisu przestrzennego". 

W rozdziale 70004 „Różne jednostki obsługi gospodarki mieszkaniowej” na wniosek Kierownika Wydziału WIK 

zwiększa się plan wydatków o kwot 100.000,00 zł dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb. Źródłem 

pokrycia są środki z rozdziału 70004 oraz z rozdziału 90015 "Oświetlenie ulic, placów i dróg". W rozdziale 

70005 „Gospodarka gruntami i nieruchomościami” na wniosek Kierownika Wydziału WIK zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 90.000,00 zł dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb. Źródłem pokrycia są środki  

z rozdziału 90015 "Oświetlenie ulic, placów i dróg". W rozdziale 60016 „Cmentarze” na wniosek Kierownika 

Wydziału WIK zmniejsza się plan wydatków o kwotę 18.256,80 zł dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb 

związanych z realizacją gospodarki odpadami komunalnymi. W rozdziale 75075 „Promocja jednostek samorządu 

terytorialnego” na wniosek Kierownika Wydziału Współpracy, Komunikacji Społecznej i Funduszy 

Zewnętrznych dokonuje się przesunięć między §§ dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb danego wydziału. 

W rozdziałach: 80101 " Szkoły Podstawowe"; 80103 "Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych"; 80148 

"Stołówki szkolne i przedszkolne"; 80150 "Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji 

nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych"; 85401 "świetlice Szkolne" na wniosek 

Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 3 w Gołdapi dokonuje się przesunięć między rozdziałami i §§ oraz zwiększa 

się plan wydatków o kwotę 140.078,00 zł z przeznaczeniem na wynagrodzenia i pochodne. W rozdziale 85295 

„Pozostała działalność” na wniosek Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Gołdapi dokonuje się przesunięć  

między §§ w projekcie "Wsparcie podopiecznych oraz pracowników OPS w Gołdapi w celu powstrzymania 

rozprzestrzeniania się choroby zakaźnej COVID-19" dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb. W rozdziale 

85149 „Program polityki zdrowotnej” dokonuje się przesunięć między §§ w projekcie "Rehabilitacja medyczna 



schorzeń kręgosłupa i narządów ruchu wśród mieszkańców Gminy Gołdap" dostosowując plan do rzeczywistych 

potrzeb. W rozdziale 90095 „Pozostała działalność” na wniosek Kierownika Wydziału WIK zmniejsza się plan 

wydatków o kwotę 6.083,30 zł z przeznaczeniem na pokrycie kosztów usunięcia szkody (słup oświetleniowy). 

Źródłem pokrycia są planowane dochody. Plan wydatków zwiększa się per saldo o kwotę 53.054,91 zł. Plan 

dochodów zwiększa się o kwotę 53.054,91 zł i po zmianach wynosi 127.345.084,98zł. Plan wydatków zwiększa 

się o kwotę 53.054,91 zł i po zmianach wynosi 143.960.483,30 zł. Deficyt budżetu po zmianach wynosi 

16.615.398,32 zł. Przychody budżetu po zmianach wynoszą 17.115.398,32 zł. Rozchody budżetu wynoszą  

500 000,00 zł. 

Członek Komisji Zbigniew Mieruński zapytał, co znaczy zapis dostosowanie planu do rzeczywistych potrzeb. 

Kierownik Wydziału WIK Jarosław Duchnowski odpowiedział, że przesunięcie środków z rozdziału 

oświetlenia ulic i dróg na prowadzenie pijalni i tężni. Ze względu na pandemię tężnie i pijalnia nie mogły 

funkcjonować od kwietnia do października, więc dochody były niższe.  

 Członek Komisji Zbigniew Mieruński zapytał, z jakiej dokładnie działalności/inwestycji są przesuwane 

środki. 

Kierownik Wydziału WIK Jarosław Duchnowski odpowiedział, że z działalności bieżącej. Zmiany nie mają 

wpływu na inwestycje. 

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że w ciągu kilku lat rada Miejska dofinansowała spółkę PWiK  

na ok 5 mln zł. Prowadzący spółki są nominantami Pana Burmistrza, którzy wg radnego nie mają żadnego pojęcia 

o swojej pracy.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto zwrócił się do radnego, by nie obrażał pracowników. Dodał, że środki 

przekazane spółce PWiK były przeznaczone na inwestycje, m.in. na sieć wodociągową. 

Członek Komisji Marian Chmielewski zwrócił się do radnego Andrzeja Tobolskiego, by przejechał się  

w stronę Jeziorek oraz Główki i zobaczył zrealizowane inwestycje przez PWiK. 

 

 Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2020– 2036. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za , 1 wstrzymujący 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za, 1 wstrzymujący  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 2 za,  3 wstrzymuję się 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za.  

 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2020 roku. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za , 1 wstrzymujący 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za, 1 wstrzymujący  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 2 za,  3 wstrzymuję się 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za.  

 

 3) 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Gołdap 

na lata 2021 – 2025. 

 

Psycholog OPS Agnieszka Zarzycka powiedziała, że obowiązek opracowania Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony  Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016 – 2020 wynika 

 z ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie z dnia 29 lipca 2005 roku. Do zadań własnych gminy należy 

w szczególności tworzenie gminnego systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie, w tym: opracowanie  

i realizacja gminnego programu    przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie. 

Projekt Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  

na lata 2021 – 2025 został poddany konsultacjom społecznym w dniach od 14 grudnia 2020 r. do 17 grudnia  

2020 r. Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 

2021 – 2025 zakłada prowadzenie działań profilaktycznych i ochronnych oraz doskonalenie systemu 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie na terenie Gminy Gołdap. Głównym jego zadaniem jest wzmocnienie 

oraz usystematyzowanie zadań realizowanych przez różne podmioty w tym zakresie, a także udzielanie szeroko 

rozumianego wsparcia osobom doświadczającym przemocy.  



 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie 

Gołdap na lata 2021 – 2025. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

4)  

  Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Gminy Gołdap na rok 2021. 

Kierownik Wydziału OSS Ewa Bogdanowicz – Kordjak powiedziała, że Ustawa o wychowaniu w trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi nakłada na gminę obowiązek podejmowania działań zmierzających  

do ograniczenia spożycia napojów alkoholowych, inicjowania i wspierania przedsięwzięć mających na celu 

zmianę obyczajów w zakresie sposobu spożycia tych napojów, przeciwdziałania powstawaniu i usuwaniu 

następstw nadużywania alkoholu, oddziaływania na osoby nadużywające alkoholu oraz udzielania pomocy ich 

rodzinom. Alkohol jest legalnym towarem rynkowym i powoduje określone szkody społeczne, ekonomiczne  

i zdrowotne zwłaszcza spożywany w nadmiernych ilościach. Alkohol jest przedmiotem zainteresowania 

ustawodawcy, który przez regulacje prawne wpływa na minimalizowanie powstawania szkód. Ustawa  

o przeciwdziałaniu narkomanii również wymienia katalog zadań, za realizację których odpowiedzialna staje się 

gmina. Skupiają się one wokół  szerokorozumianej pomocy  osobom uzależnionym i zagrożonym uzależnieniem 

oraz ich rodzinom a także profilaktyce adresowanej do różnych grup wiekowych,  zwłaszcza dzieci i młodzieży. 

Zgodnie z art. 18² ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi. Dochody z opłat za zezwolenia wydane na podstawie art.18 lub art. 181 oraz dochody z opłat 

określonych w art. 111 wykorzystywane będą na realizację gminnych programów profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz Gminnych Programów, o których mowa w art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 29 lipca 

2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii, stąd przedmiotowa regulacja nie powoduje obciążeń finansowych dla 

Gminy Gołdap. 

 Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz zapytała, czy wśród młodzieży wzrasta nadużywanie pewnych 

środków.  

 Kierownik Wydziału OSS Ewa Bogdanowicz – Kordjak odpowiedziała, że na podstawie statystyk wzrasta  

w nieznaczny sposób, bądź też młodzież zaczęła się przyznawać do tego. 

 Psycholog OPS Agnieszka Zarzycka powiedziała, że coraz młodsze dzieci sięgają po alkohol. Średnia wieku 

wynosi 13 lat.  

 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

5)  

 Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru  

i granic aglomeracji Gołdap.  

 Kierownik Wydziału WIK Jarosław Duchnowski powiedział, że  aglomeracja Gołdap wyznaczona została 

uchwałą nr III/50/14 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie 

wyznaczenia aglomeracji Gołdap oraz likwidacji dotychczasowej aglomeracji Gołdap Aglomeracja obejmowała 

swym zasięgiem część miasta Gołdap oraz miejscowości z terenu gminy Gołdap: część miejscowości 

Jabramowo, część miejscowości Kozaki, część miejscowości Kośmidry, część miejscowości Niedrzwica, część 

miejscowości Konikowo, Rostek, część miejscowości Wronki Wielkie, część miejscowości Marcinowo, część 

miejscowości Grabowo, Botkuny, Kolniszki, Jurkiszki. Zgodnie z Prawo wodne wójt, burmistrz lub prezydent 

miasta co 2 lata dokonuje przeglądu obszarowi granic aglomeracji wyznaczonych z uwzględnieniem kryterium 

ich utworzenia oraz zaistniałych zmian równoważnej liczby mieszkańców w aglomeracji. Natomiast zgodnie  

https://sip.lex.pl/#/document/17219465?unitId=art(10)ust(2)&cm=DOCUMENT


z Prawo wodne dotychczasowe akty prawa miejscowego wydane na podstawie  

art. 43 ust. 2a ustawy uchylanej w art. 573 zachowują moc nie dłużej niż do dnia 31 grudnia 2020 r. W związku 

z powyższym Burmistrz Gołdapi wspólnie z PWiK Sp. z o.o. w Gołdapi dokonał przeglądu obszaru i granic 

aglomeracji uwzględniając zapisy Rozporządzenia Ministra Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej z dnia 

27 lipca 2018 r. w sprawie sposobu wyznaczania obszarów i granic aglomeracji. Zaktualizowano Równoważna 

Liczba Mieszkańców aglomeracji w oparciu o aktualne na dzień 31.10.2020 r. dane dotyczące ilości 

mieszkańców korzystających z sieci kanalizacyjnej, zbiorników bezodpływowych, przydomowych oczyszczalni 

ścieków oraz dane dotyczące ilości i ładunków ścieków przemysłowych, odprowadzanych do systemu kanalizacji 

zbiorczej oraz dokonano zmiany obszaru i granic aglomeracji. RLM aglomeracji wynosi 16433. Stopień 

skanalizowania terenu aglomeracji wynosi 99,1 %. Biorąc pod uwagę ww. uwarunkowania ustalono, iż niezbędne 

jest wydanie nowego aktu prawnego wyznaczającego aglomerację Gołdap.   

 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyznaczenia 

obszaru i granic aglomeracji Gołdap. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

6)  

 Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Raportu  

z wykonania „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Gołdap na lata 2018-2021 z perspektywą na lata  

2022 -2025” za lata 2018-2019 

Kierownik Wydziału GPO Beata Kołakowska powiedziała, że  zgodnie z art. 18 ust. 2 ustawy z dnia  

27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska - dalej ustawy poś - organ wykonawczy gminy, co 2 lata sporządza 

raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska, który przedstawia Radzie Miejskiej. Zapis art. 17 ust.  

1 ustawy poś, nakłada na organ gminy obowiązek sporządzenia programu ochrony środowiska, jako realizację 

polityki ekologicznej państwa. Polityka ta określa, w szczególności, cele ekologiczne, priorytety ekologiczne, 

poziomy celów długoterminowych, rodzaj i harmonogram działań proekologicznych, środki niezbędne  

do osiągnięcia celów w tym mechanizmy prawno-ekonomiczne i środki finansowe. Rola  

i znaczenie raportu z wykonania programu ochrony środowiska są istotne dla samorządu lokalnego w kontroli 

realizacji przyjętych uchwałą zobowiązań w zakresie zmniejszania zagrożeń środowiskowych na własnym 

terenie. Uchwałą Nr LX/387/2018 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 29.06.2018 r., został przyjęty Program 

Ochrony Środowiska dla Gminy Gołdap na lata 2018-2021 z perspektywą na lata 2022-2025. Zaistniała zatem 

ustawowa konieczność przygotowania raportu z jej wykonania. Mając powyższe na uwadze, przedłożony zostaje 

Radzie Miejskiej w Gołdapi Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Gołdap. 

 

 Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Raportu z wykonania „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Gołdap na lata 2018-2021 z perspektywą  

na lata 2022-2025” za lata 2018-2019. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

7)  

 Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego na wschód od ulicy Stadionowej w Gołdapi. 

 

Kierownik Wydziału GPO Beata Kołakowska powiedziała, że  zgodnie ze studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Gołdap teren objęty planem został wskazany jako tereny 

wielofunkcyjne o niskiej intensywności. Ustalenia planu spełniają wymagania art. 1 ust 2 ustawy o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym poprzez między innymi: określenie wymagań ładu przestrzennego  

w ustalenia szczegółowych dla terenu elementarnego, określenie walorów architektonicznych i krajobrazowych, 

poprzez wskazanie zasad ochrony oraz zasad kształtowania krajobrazu, określenie  wymagań ochrony 



środowiska oraz wymagań ochrony dziedzictwa kulturowego i zabytków oraz dóbr kultury współczesnej poprzez 

ustalenie zasad ochrony. Dodatkowo uwzględniono również wymagania ochrony zdrowia oraz bezpieczeństwa 

ludzi i mienia, a także potrzeby osób niepełnosprawnych. W ustaleniach planu wprowadzono zapisy określające 

zasady realizacji zabudowy z uwzględnieniem bezpośredniego sąsiedztwa. W ustaleniach planu uwzględniono 

również walory ekonomiczne przestrzeni oraz prawo własności, a także potrzeby interesu publicznego oraz 

potrzeby obronności i bezpieczeństwa państwa. Ponadto wzięto pod uwagę potrzeby w zakresie infrastruktury 

technicznej, w tym potrzebę zapewnienia odpowiedniej ilości i jakości wody. Kształtowanie struktur 

przestrzennych i planowanej zabudowy, uwzględnia wymagania ładu przestrzennego, efektywnego 

gospodarowania przestrzenią oraz walory ekonomiczne przestrzeni. Na terenach, gdzie sytuuje się nową 

zabudowę uwzględniono dążenie do minimalizowania transportochłonności układu przestrzennego. Nowa 

zabudowa lokalizowana jest w sposób umożliwiający mieszkańcom maksymalne wykorzystanie publicznego 

transportu zbiorowego oraz łatwe przemieszczanie się pieszych i rowerzystów. Obszar objęty planem 

miejscowym obejmuje tereny o w pełni wykształconej zwartej strukturze funkcjonalno-przestrzennej,  

w granicach których dążono do uzupełnienia istniejącej zabudowy.   

 

 Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na wschód od ulicy Stadionowej w Gołdapi 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

8) i 9) 

 Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021 – 2036 oraz uchwalenia budżetu Gminy Gołdap na 2021 rok. 

 

 Skarbnik Gminy Edyta Białek powiedziała, że Burmistrz w ustawowym czasie przekazał radnym projekty 

uchwał dotyczących uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021 – 2036 oraz 

uchwalenia budżetu Gminy Gołdap na 2021 rok. Projekty były omawiane na posiedzeniach Komisji. W dniu  

11 grudnia 2020 r. Burmistrz otrzymał 3 uchwały z RIO, które pozytywnie zaopiniowały powyższe projekty 

uchwał.  

 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021 – 2036. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 1 wstrzymujący 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za, 1 wstrzymujący 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 2 za, 3 wstrzymujące 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Gołdap na 2021. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 1 wstrzymujący 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za, 1 wstrzymujący 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 2 za, 3 wstrzymujące 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

10)  

 Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020. 

 

 Skarbnik Gminy Edyta Białek powiedziała, że projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, 

które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020 roku został sporządzony na podstawie art. 263 ustawy  

o finansach publicznych, która  mówi o wydatkach, które nie wygasają z upływem roku oraz ustala się wykaz 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020 oraz plan finansowy tych wydatków.  



Na sporządzenie miejscowego zagospodarowania planu przestrzennego obszaru nad rzeką Gołdapą między 

ulicami Generała Sikorskiego, Różaną i Lipową w wysokości 8000 zł. Zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego kwartał miasta Gołdap ograniczonego ulicą Stadionową, rzeką Gołdapą  

i torem kolejowym w wysokości 540 zł. Przebudowa drogi gminnej nr 137016 Wronki Wielkie – Jabłońskie w 

wysokości 298.652,90 zł. Dostawa i montaż parkometrów -  parking przy placu Zwycięstwa w kwocie 23.000 zł. 

System parkingowy na parkingu miejskim przy placu Zwycięstwa w wysokości 190 034,00 zł. Przebudowa drogi 

dojazdowej przy ulicy  Fryderyka Chopina 2b w Gołdapi – 99 374,20 zł. W kolejnym zadaniu inwestycyjnym: 

rozbudowa ciągów kinezoterapeutycznych i wzbogacenie zieleni w uzdrowisku Gołdap w wysokości 140.619,58 

zł. Wykup gruntu pod budowę ulicy Bocznej w wysokości 95.000,00 zł.  Obsługa platformy do  budżetu 

Obywatelskiego jest  to wydatek bieżący w kwocie 4.674,00 oraz ostatnie zadanie inwestycyjne: budowa zakładu 

Przyrodoleczniczego wraz z rozbudową promenady zdrojowej w uzdrowisku Gołdap w wysokości 1.109.739,86 

zł. Łączna wartość wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego w 2020 roku wynoszą 

1.969.634.54 zł”. 

 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

11)  

 Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji  

z dnia 24 września 2020 r. 

 

 Członek Komisji Zbigniew Makarewicz powiedział, że w dniu 24 września 2020 r. wpłynęła do Rady 

Miejskiej w Gołdapi petycja w sprawie w sprawie poparcia wniosku do Burmistrza Gołdapi o ujęcie do budżetu 

gminy na rok 2021 przebudowy ulicy Różanej. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpatrywała ww. petycję  

na posiedzeniach w dniach 27.09.2020 r. oraz 14.12.2020 r.  Mieszkańcy w petycji wskazali, że w IV kwartale 

2018 r. została opracowana dokumentacja techniczna przebudowy ulicy Różanej. Droga jest dziurawa  

i poruszanie się nią jest uciążliwe dla mieszkańców. W dniu 30.09.2020 r. Komisja Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego niezależnie od zgłoszonej petycji zgłosiła propozycje do projektu budżetu na 2021 w którym 

ujęła wniosek o przebudowę ul. Różanej. Burmistrz Gołdapi opracowując projekt budżetu, z własnej inicjatywy, 

ujął realizacje tej inwestycji w projekcie budżetu Gminy Gołdap na 2021 rok ujął ww. inwestycję. W trakcie 

debaty budżetowej oraz podczas posiedzeń poszczególnych Komisji stałych Rady Miejskiej projekt budżetu 

uzyskał aprobatę radnych, tym samym petycja stała się bezprzedmiotowa.  

 Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

petycji z dnia 24 września 2020 r. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 1 wstrzymujący 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za, 1 wstrzymujący  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

Do pkt 5 

 Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz przedstawiła projekt stanowiska w sprawie wyrażenia stanowiska 

w sprawie budowy międzynarodowej linii kolejowej Rail Baltica.  

 

Kierownik Wydziału WIK Jarosław Duchnowski powiedział, że Budowa międzynarodowej linii kolejowej 

Rail Baltica stanowi najważniejszy szlak komunikacyjny w naszym regionie. Przedstawione plany budowy linii 

kolejowej z wariantem omijającym całkowicie miasto Olecko są niekorzystne dla mieszkańców Gminy Gołdap. 

Taki wariant całkowicie wykluczy nasz region z dostępu do szybkiej kolei międzynarodowej. Poprowadzenie 

linii kolejowej Rail Baltica przez Olecko stworzy korzystniejsze warunki dostępu do niej dla naszych 

mieszkańców. Dojazd z Gołdapi do Olecka jest dwukrotnie krótszy niż do Ełku czy Suwałk.   

 



Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt stanowiska w sprawie wyrażenia 

stanowiska w sprawie budowy międzynarodowej linii kolejowej Rail Baltica 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 1 wstrzymujący 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za, 1 wstrzymujący  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za. 

 

Do pkt 6  

 Radny Andrzej Tobolski powiedział, by zwrócić uwagę aby Burmistrz nie poruszał spraw prywatnych  

na komisjach i na sesjach. Zapytał, czy Burmistrz obciąży Zdzisława G. za składowisko masy bitumicznej, czy 

rozwiąże straż miejską, która wg. radnego nie wywiązuje się z obowiązków. Radny powiedział, że w trakcie 

trwania komisji zadzwonił do byłej wieloletniej prezes spółki ADM. Pozyskał informację, że przez 25 lat spółka 

ADM nie korzystała z pomocy gminy w zakresie działalności bieżącej. W związku z tym, to jest precedens,  

że przy nowym prezesie spółki gmina do niej dokłada. Wyszedł z założenia, że prezesi obu spółek – PWiK oraz 

ADM – nie radzą sobie. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto zapytał radnego, z jakich środków funkcjonuje spółka ADM. 

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że w jednym roku na wniosek Burmistrza Gołdapi Tomasza Luto Rada 

Miejska dokapitalizowała spółkę PWiK kwotą 1.920.000,00 w 2016 r. Do dnia dzisiejszego łączne 

dokapitalizowanie spółki wynosi ok 5 mln. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że z przekazanych spółce środków zostały wykonane 

inwestycje o które wnioskowali mieszkańcy.   

Członek Komisji Marian Chmielewski powiedział, że na obszarze wiejskim trzeba czasami pociągnąć 

kanalizacje do 2 mieszkańców, co wiąże się z dużymi kosztami. 

Członek Komisji Monika Wałejko powiedziała, że dzięki środkom przekazanym spółce PWiK mieszkańcy 

sołectwa Główka po 30 latach doczekali się bieżącej wody.  

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że nie jest przeciwko inwestycjom pod warunkiem, że są wykonywane 

ze środków własnych.  

Członek Komisji Zbigniew Makarewicz powiedział, że zauważył nowy parkomat przy restauracji „biała” oraz 

zmieniły się wszystkie parkomaty w mieście. Zapytał, czy to jest związane z postawieniem szlabanów w SPP. 

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że to dzięki radnego ulotce Burmistrz znajduje się teraz na tym 

stanowisku. Powiedział, że nie jest przeciwko inwestycjom ale za własne środki.   

Członek Komisji Józef Wawrzyn powiedział, aby na stronie i na portalach umieścić informację o punktach 

szczepień.  

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz powiedziała, że od strony Jabramowa nie działa oświetlenie. 

Członek Komisji Marian Chmielewski powiedział, że w Grabowie w okolicy bloków nie działa oświetlenie.  

       

  

  Protokołowała              Przewodnicząca Komisji 

     Katarzyna Krusznis                     Janina Pietrewicz      

 


